

Title (en)

PROTECTION HELMET PROVIDED WITH A LOCKING SIGNAL.

Title (de)

SCHUTZHELM MIT EINER VERRIEGELUNGSSANZEIGEVORRICHTUNG.

Title (fr)

CASQUE DE PROTECTION EQUIPE D'UN SIGNAL DE VERROUILLAGE.

Publication

EP 0301047 A1 19890201 (FR)

Application

EP 88901057 A 19880108

Priority

FR 8701221 A 19870129

Abstract (en)

[origin: WO8805637A1] Helmet provided with a signal ensuring the user that the locking of the retention system is totally achieved. In the case represented, the signal is a sound source (9) which is power supplied by a battery (8). The attachment plate (2) of the chin strap to the shell is also part of the power supply circuit for the signal (9). The closing of such circuit takes place when the force exerted against the textile tape (4) by the user's head is sufficient to establish contact between the flexible blade (19) and the part (2). The signal stops emitting when said force disappears upon removal of the helmet or when the chin strap (7) is sufficiently tensioned towards the inside of the helmet and is therefore properly fastened to separate the flexible blade (6) from its contact point on the extension (13) of the part (2). Said device is particularly adapted to helmets for motorcyclists.

Abstract (fr)

Casque équipé d'un signal permettant à l'utilisateur d'être assuré que le verrouillage du système de rétention est totalement effectué. Dans le cas représenté, le signal est une source sonore (9) alimentée par une pile (8). La plaque d'attache (2) de la jugulaire à la coque est aussi une partie du circuit d'alimentation du signal (9). La fermeture de ce circuit intervient lorsque la force exercée contre le ruban textile (4) par la tête de l'utilisateur est suffisante pour établir le contact entre la lame élastique (19) et la pièce (2). Le signal cesse d'émettre lorsque cette force disparaît -lors du retrait du casque- ou lorsque la jugulaire (7) est suffisamment tendue vers l'intérieur du casque -donc correctement bouclée- pour décoller la lame élastique (6) de son point d'appui sur le prolongement (13) de la pièce (2). Ce dispositif est particulièrement adapté aux casques pour motocyclistes.

IPC 1-7

A42B 3/00

IPC 8 full level

A42B 3/00 (2006.01); **A42B 1/24** (2006.01); **A42B 3/04** (2006.01); **A42B 3/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A42B 3/0466 (2013.01 - EP US); **A42B 3/08** (2013.01 - EP US); **Y10S 2/906** (2013.01 - US)

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8805637 A1 19880811; AT E63208 T1 19910515; AU 1182588 A 19880824; DE 3862702 D1 19910613; EP 0301047 A1 19890201;
EP 0301047 B1 19910508; FR 2610178 A1 19880805; JP H01502043 A 19890713; US 4982452 A 19910108

DOCDB simple family (application)

FR 8800017 W 19880108; AT 88901057 T 19880108; AU 1182588 A 19880108; DE 3862702 T 19880108; EP 88901057 A 19880108;
FR 8701221 A 19870129; JP 50130388 A 19880108; US 26973688 A 19880929